

Victor Schiewe *Appellant*

v.

Her Majesty The Queen *Respondent*

and between

Tina Marie Schiewe *Appellant*

v.

Her Majesty The Queen *Respondent*

and between

Norman Michael Koruz *Appellant*

v.

Her Majesty The Queen *Respondent*

INDEXED AS: R. v. SCHIEWE

File Nos.: 23074, 23076, 23077.

1993: March 26.

Present: La Forest, L'Heureux-Dubé, Sopinka, Gonthier, Cory, McLachlin and Iacobucci JJ.

ON APPEAL FROM THE COURT OF APPEAL FOR ALBERTA

Constitutional law — Charter of Rights — Trial within reasonable time — Delays in provision of legal aid through no fault of recipient — No unreasonable delay given special circumstances and complexity and length of the cases.

Cases Cited

Applied: *R. v. Askov*, [1990] 2 S.C.R. 1199; *R. v. Morin*, [1992] 1 S.C.R. 771; *R. v. Stensrud*, [1989] 2 S.C.R. 1115.

APPEALS from judgments of the Alberta Court of Appeal allowing appeals from judgments of

Victor Schiewe *Appellant*

c.

^a **Sa Majesté la Reine** *Intimée*

et entre

^b **Tina Marie Schiewe** *Appelante*

c.

^c **Sa Majesté la Reine** *Intimée*

et entre

^d **Norman Michael Koruz** *Appellant*

c.

^e **Sa Majesté la Reine** *Intimée*

RÉPERTORIÉ: R. c. SCHIEWE

N^{os} du greffe: 23074, 23076, 23077.

^f 1993: 26 mars.

Présents: Les juges La Forest, L'Heureux-Dubé, Sopinka, Gonthier, Cory, McLachlin et Iacobucci.

^g EN APPEL DE LA COUR D'APPEL DE L'ALBERTA

Droit constitutionnel — Charte des droits — Procès dans un délai raisonnable — Délais dans la prestation d'aide juridique non attribuables au bénéficiaire — Aucun délai déraisonnable compte tenu des circonstances particulières et de la complexité et de la longueur des affaires.

Jurisprudence

Arrêts appliqués: *R. c. Askov*, [1990] 2 R.C.S. 1199; *R. c. Morin*, [1992] 1 R.C.S. 771; *R. c. Stensrud*, [1989] 2 R.C.S. 1115.

^j POURVOIS contre des arrêts de la Cour d'appel de l'Alberta, qui a accueilli des jugements du juge

Matheson J. allowing stays of judicial proceedings. Appeals dismissed.

J. MacLeod Walker, for the appellants Victor Schiewe and Tina Marie Schiewe.

Marvin Bloos, for the appellant Norman Michael Koruz.

M. David Gates and *Larry R. A. Ackerl*, for the respondent.

The judgment of the Court was delivered orally by

SOPINKA J.—These appeals are as of right. Applying the principles in *R. v. Askov*, [1990] 2 S.C.R. 1199, and *R. v. Morin*, [1992] 1 S.C.R. 771, and having regard to the view expressed in *R. v. Stensrud*, [1989] 2 S.C.R. 1115, and the special circumstances of these cases, and in particular their complexity and length, we agree with the conclusion of the majority of the Court of Appeal that there was no unreasonable delay. The appeals are dismissed.

Judgment accordingly.

Solicitors for the appellants Victor Schiewe and Tina Marie Schiewe: Walker & Co., Edmonton.

Solicitors for the appellant Norman Michael Koruz: Beresh, DePoe, Cunningham, Edmonton.

Solicitor for the respondent: John C. Tait, Ottawa.

Matheson, qui avait accueilli des demandes d'arrêt des procédures. Pourvois rejetés.

J. MacLeod Walker, pour les appelants Victor Schiewe et Tina Marie Schiewe.

Marvin Bloos, pour l'appelant Norman Michael Koruz.

M. David Gates et *Larry R. A. Ackerl*, pour l'intimée.

Version française du jugement de la Cour rendu oralement par

LE JUGE SOPINKA—Les présents pourvois sont formés de plein droit. En vertu des principes énoncés dans les arrêts *R. c. Askov*, [1990] 2 R.C.S. 1199, et *R. c. Morin*, [1992] 1 R.C.S. 771, et compte tenu du point de vue exprimé dans l'arrêt *R. c. Stensrud*, [1989] 2 R.C.S. 1115, ainsi que des circonstances particulières des présentes affaires, notamment leur complexité et leur longueur, nous sommes d'accord avec la conclusion de la Cour d'appel à la majorité qu'il n'y a pas eu de délais déraisonnables. Les pourvois sont rejetés.

Jugement en conséquence.

Procureurs des appelants Victor Schiewe et Tina Marie Schiewe: Walker & Co., Edmonton.

Procureurs de l'appelant Norman Michael Koruz: Beresh, DePoe, Cunningham, Edmonton.

Procureur de l'intimée: John C. Tait, Ottawa.